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JAK GŁOSOWAĆ?
1. Wybory zostały zarządzone na dzień 7 kwietnia 2024 r. (a w przy-
padku tzw. II tury – jeśli będzie konieczna: 21 kwietnia 2024 r.), gło-
sowanie (w  dniu wyborów) odbywa się w godzinach od 7:00 do 
21:00.
2. Wyborca musi się wylegitymować dokumentem tożsamości.
3. Komisja przekazuje każdemu wyborcy 4 karty do głosowania:

• z kandydaturami do rady miejskiej z danego okręgu, 
• z kandydaturami do rady powiatu z całej gminy, 
• do sejmiku województwa,
• na funkcję burmistrza.

4. Na jednej kartce można oddać jeden głos przez postawienie 
znaku X (dwie kreski przecinające się w kratce) w kratce przy 
wybranym kandydacie.
5. Karty do głosowania innego wzoru lub bez pieczęci Obwodowej 
Komisji Wyborczej są nieważne.
6. Głosowanie jest tajne.
7. Dane o komitetach wyborczych biorących udział w wyborach 
oraz zarejestrowanych kandydatach i listach kandydatów – publi-
kuje Państwowa Komisja Wyborcza w dedykowanym serwisie 
wyborczym dostępnym w internecie pod adresem: https://wybory.
gov.pl/samorzad2024/.

SPROSTOWANIE
W numerze 1–2/2024 Redakcja na stronie 8 popełniła 
nie ze swej winy błąd literowy w jednym z nazwisk sza-
nownych Jubilatów. 
Serdecznie za to przepraszamy Państwa: Joannę i Miro-
sława ŚRODECKICH i życzymy jeszcze wielu wspólnych 
jubileuszy. 

WPISANIE DO REJESTRU WYBORCÓW
W przypadku składania wniosku o ujęcie w stałym obwodzie gło-
sowania obowiązują następujące zasady:
Wyborca może złożyć wniosek, gdy ziści jedna z przesłanek:

• stale zamieszkuje na obszarze gminy Międzychód bez zamel-
dowania na pobyt stały,

• stale zamieszkuje  na obszarze gminy Międzychód,  ale pod 
innym adresem aniżeli adres zameldowania na pobyt stały,

• nigdzie nie zamieszkuje, ale przebywa stale na obszarze 
gminy Międzychód.

Przepisy nie wskazują terminu, do którego najpóźniej wniosek 
o ujęcie w stałym obwodzie głosowania musi zostać złożony, aby 
wyborca mógł wziąć udział w wyborach. Jednakże należy mieć 
na uwadze, że termin rozpatrzenia wniosku wynosi 5 dni od 
momentu jego złożenia, co może skutkować tym, że wniosek zło-
żony na tzw. „ostatnią chwilę” może hipotetycznie nie zostać roz-
patrzony przed dniem głosowania, tj. 7 kwietnia 2024 r.
Jednocześnie przepisy ustawy Kodeks wyborczy wprost nakładają 
na burmistrza obowiązek, aby przed wydaniem decyzji o ujęciu 
wyborcy w stałym obwodzie głosowania, sprawdzić, czy wniosko-
dawca stale zamieszkuje pod adresem wskazanym we wniosku. 
Czynności te wykonują – na zlecenie burmistrza – funkcjonariusze 
Straży Miejskiej w Międzychodzie.

Aktualne informacje o wyborach można znaleźć w Biuletynie 
Informacji Publicznej w internecie pod adresem strony: https://
bip.miedzychod.pl/dokumenty/4402, lub na oficjalnym por-
talu Państwowej Komisji Wyborczej https://wybory.gov.pl/
samorzad2024/

ZGŁOSZENIE ZAMIARU GŁOSOWANIA 
KORESPONDENCYJNEGO
Zgłoszenie zamiaru głosowania korespondencyjnego w wyborach 
należy złożyć do dnia 25 marca 2024 r., kierując je na adres:

Komisarz Wyborczy w Poznaniu
ul. Kościuszki 93
61-716 Poznań

Wzór zgłoszenia znajduje się do pobrania na stronie internetowej: 
https://bip.miedzychod.pl/dokumenty/4415.

ZGŁOSZENIE DO GŁOSOWANIA 
PRZEZ PEŁNOMOCNIKA
Termin złożenia dokumentów upływa w dniu 29 marca 2024 r. 
(piątek).
Termin złożenia dokumentów w ponownym głosowaniu (tzw. II 
tura) w przypadku niezłożenia wniosku przed pierwszym głoso-
waniem upływa w dniu 12 kwietnia 2024 r. (piątek)
Dokumenty składa się w godzinach pracy urzędu (https://bip.mie-
dzychod.pl/dokumenty/menu/3).
Dodatkowo informujemy, że w sytuacji chęci cofnięcia pełnomoc-
nictwa obowiązują terminy i zasady:

• Termin złożenia burmistrzowi oświadczenia o cofnięciu pełno-
mocnictwa upływa w dniu 5 kwietnia 2024 r. Oświadczenie 
należy złożyć w godzinach pracy Urzędu Miasta i Gminy.

• Po upływie tego terminu oświadczenie takie można złożyć 
obwodowej komisji wyborczej w dniu głosowania, tj. w dniu 
7 kwietnia 2024 r. w godzinach od 7 do 21, pod warunkiem, że 
pełnomocnik jeszcze nie oddał głosu.

• Termin złożenia oświadczenia o cofnięciu pełnomocnictwa 
w ponownym głosowaniu (tzw. II tura) upływa w dniu 19 kwiet-
nia 2024 r. Po upływie tego terminu oświadczenie takie można 
złożyć obwodowej komisji wyborczej w dniu ponownego gło-
sowania, tj. w dniu 21 kwietnia 2024 r. w godzinach od 7.00 do 
21.00, pod warunkiem, że pełnomocnik jeszcze nie oddał głosu.
O dotrzymaniu terminów złożenia wskazanych wyżej dokumen-
tów i oświadczeń decyduje data ich otrzymania przez wła-
ściwy organ, a nie data nadania (stempla pocztowego).

Wzory druków zgłoszenia znajdują się do pobrania na stronie inter-
netowej: https://bip.miedzychod.pl/dokumenty/4414.

WYBORY SAMORZĄDOWE 2024
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Szanowni mieszkańcy!
21 lutego odbyło się posiedzenie Gminnego 
Zespołu Zarządzania Kryzysowego. Celem spo-
tkania było omówienie aktualnej sytuacji na 
rzece Warcie, tj. przekroczenia przez nią poziomu 
ostrzegawczego (tj. 380 cm.) .
Wykonując obowiązki nałożone przez przepisy 
prawa oraz realizując postanowienia „Planu ope-
racyjnego ochrony przed powodzią”, a także po 
uzyskaniu rekomendacji ww. Zespołu, podjąłem 
decyzję o wprowadzeniu na terenie Naszej Gminy 
POGOTOWIA PRZECIWPOWODZIOWEGO. Dla 
Państwa – w tej sytuacji – nie zmienia się nic! 
Pogotowie takie jest okazją do sprawdzenia 
gotowości działania podległych służb i instytucji.
Przekroczenie stanu ostrzegawczego (tj. 380 cm) 
występowało przez kilka dni. Nie jest ono zna-
czące, a do kolejnego stanu alarmowego brakuje 
jeszcze sporo – stan alarmowy występuje na 
poziomie 430 cm.
Spotkanie Zespołu Zarządzania Kryzyso-
wego było jedną z czynności organizacyjnych 
w ramach pogotowia przeciwpowodziowego. 
Omówiliśmy podstawowe aspekty – jakie posia-
damy siły i środki do ewentualnych działań, stan 
wyposażenia magazynu przeciwpowodziowego, 
czy zdolność do współpracy różnych podmiotów 
i instytucji.
Jeszcze raz podkreślam i zapewniam – nie dzieje 
się nic nadzwyczajnego, co mogłyby u mieszkań-
ców wywoływać jakikolwiek niepokój. Jest wręcz 
odwrotnie – są to standardowe działania podej-
mowane w ramach tzw. zarządzania kryzyso-
wego, czyli podejmujemy teraz te czynności, aby 
zapobiec – ewentualnie w przyszłości – sytuacji 
kryzysowej, tj. powodzi, która jednak aktualnie 
nam nie grozi.

Burmistrz Międzychodu
Krzysztof Wolny 

W niedzielę 25 lutego 2024 r. na terenie 
Komendy Powiatowej Państwowej Straży 
Pożarnej oraz Starego Portu w Międzycho-
dzie odbyły się ćwiczenia WARTA 2024. 
Zostały one zorganizowane wspólnie przez 
Urząd Miasta i Gminy w Międzychodzie oraz 
Państwową Straż Pożarną. 
W ćwiczeniach brało udział 8 jednostek OSP 
z terenu gminy Międzychód oraz zastępy KP PSP 
w Międzychodzie. 
Celem ćwiczeń było m.in.: 
• doskonalenie i utrwalanie zasad BHP,
• doskonalenie obsługi motopomp szlamowych 

i pływających oraz łodzi o napędzie motorowym 
przy wysokich stanach rzeki,

• doskonalenie układania wałów przeciw-
powodziowych oraz sprawiania ręka-
wów przeciwpowodziowych,

• doskonalenie organizacji łączności i zaplecza 
logistycznego. 

Po zakończeniu ćwiczeń odbyło się krótkie pod-
sumowanie, którego dokonał Burmistrz Mię-
dzychodu Krzysztof Wolny i kierownik ćwiczeń 
dowódca JRG st. kpt. Krzysztof Grześkowiak.
Ćwiczenia przeciwpowodziowe „Warta 2024 ” były 
ważnym elementem szkolenia i przygotowania 
strażaków do działań ratowniczych w warunkach 
zagrożenia powodziowego. Warsztaty pokazały 
wysoki poziom profesjonalizmu i sprawności stra-
żaków z gminy Międzychód. Warsztaty były rów-
nież okazją do wymiany doświadczeń i integracji 
środowiska strażackiego
Ćwiczenia były również elementem działań 
związanych z ogłoszeniem przez Burmistrza 
Międzychodu w dniu 21 lutego 2024 pogotowia 
przeciwpowodziowego. 

Przede wszystkim zdrowych i pogodnych 
Świąt Zmartwychwstania Pańskiego

pełnych wiary i nadziei, nieustającej miłości i wiosny w sercu 
oraz tak potrzebnych nam: cierpliwości

i umiejętności cieszenia się z prostych rzeczy.
Niech chwilowe spowolnienie pędu życia da nam okazję 

do refleksji nad tym, co dla Nas najważniejsze
- tego życzą

Burmistrz Międzychodu Krzysztof Wolny 
wraz z pracownikami UMiG 

w Międzychodzie

Ćwiczenia WARTA 2024
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Trwa remont sali gimnastycznej w tzw. „Harcówce”, czyli obiekcie Szkoły Pod-
stawowej nr 2 koło Ogródka Jordanowskiego. Parkiet już uzyskał całkiem 
nowy blask, do tego dojdą nowe sprzęty – drabinki gimnastyczne, kosze do 
koszykówki. To kolejne działanie zmierzające do poprawy warunków edu-
kacji szkolnej oraz rozwijające bazę sportowo-rekreacyjną w naszej gminie.

Trwają prace w Ogrodzie Jordanowskim – powstają m.in. nowe 
nawierzchnie miasteczka rowerowego, a plac zabaw dla naj-
młodszych wzbogacił się o nowy duży element do wspinaczek 
i zjazdów.

W Kamionnie w lutym gmina wymieniła przystanki 
autobusowe przy drodze krajowej nr 24. Usta-
wiono nowe, estetyczne wiaty, które pozwolą 
odpocząć wszystkim oczekującym na PKS oraz 
zabezpieczą przed złymi warunkami atmosferycz-
nymi. Koszt to niecałe 28 tysięcy złotych. Trwa 
systematyczna, stopniowa wymiana w wielu miej-
scowościach z myślą o komforcie podróżujących 
środkami komunikacji publicznej.

Zastanawiacie się która to ulica – Gazownicza? Kiedyś dojechać nią 
można było od strony Chrobrego do miejskiej gazowni, stąd nazwa. 
Dzis dojeżdża nią również transport na zaplecze marketu. Mamy 
dobrą nowinę dla jej mieszkańców. 

W poniedziałek 19 lutego Burmistrz Krzysz-
tof Wolny razem ze Skarbnikiem Gminy Anną 
Andrałojć podpisali umowę z Przedsiębior-
stwem Budowlanym MHM Paech Sp. z o.o. na 
realizację inwestycji: „Budowa drogi gminnej - ul. Gazownicza w Międzychodzie”. 
Wartość zadania dofinansowanego w 95% ze środków Rządowego Funduszu 
„Polski Ład, Program Inwestycji Strategicznych” wyniesie blisko 1,5 mln.zł. 

Prace w Ogrodzie Jordanowskim

Nowe przystanki

Remont w ,,Harcówce˝ Gazownicza  będzie  ŁADna
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Rada Seniorów rozpoczęła działalność 25 marca 
2019 roku. Na pierwszym posiedzeniu otrzyma-
liśmy akty powołania i dokonaliśmy wyborów 
przewodniczącego i wiceprzewodniczącego Rady. 
Wybrano Jerzego Krawieckiego i Andrzeja Lange.
W skład Rady wchodzili:
• Elżbieta Kapusta-Łapsza i Teresa Lichtarska repre-

zentujące SEiR ZNP;
• Mariola Furchert i Jerzy Krawiecki reprezentujący 

Uniwersytet Trzeciego Wieku;
• Zbigniew Pawlak i Jarosław Rożynek reprezentu-

jący ZEiR ;
• Adam Nowak reprezentujący międzychodzkie koło 

Związku Sybiraków;
• Andrzej Lange reprezentujący emerytowanych 

funkcjonariuszy i pracowników Policji;
• Mariola Tyburska i Józef Piterek reprezentujący 

Kluby Seniora;
• Antoni Taczanowski – przedstawiciel Rady Miej-

skiej Międzychodu;
• Tadeusz Wienke – przedstawiciel Burmistrza .

Na kolejnym posiedzeniu dołączyli do nas Halina 
Ceglarz i Leon Jurgaś.Opiekę organizacyjną sprawo-
wała kolejną kadencję Alicja Napierała.
Spotkaliśmy się na 13 protokołowanych posiedze-
niach. Cały okres naszej pracy możemy podzielić 
na 3 etapy: duża aktywność i zapał w okresie do 
4.02.2020, izolacja spowodowana COVID-19, powrót 
do działalności 9.05.2020 – ale już bez tego zapału 
i wiary w skuteczność działania.
Wśród wielu problemów omawianych na posiedze-
niach były:
Problem wolontariatu przedstawiony przez panią 
Dorotę Mamet. Zainspirowani tą ideą podjęliśmy 
obiecujące rozmowy z dyrektorami LO i ZST. Pomysł 
otrzymał roboczą nazwę – „Jak możemy sobie pomóc 
nawzajem”. Realizację tego pomysłu przerwał nagle 

COVID-19. Po zakończeniu epidemii zabrakło chęci 
i sił aby kontynuować tę współpracę. Może kolejna 
Rada Seniorów wróci do tego pomysłu.
15 maja 2019 rozpoczęliśmy regularne spotkania 
z dyrektor OPS Anetą Gierszewską i pracownikami 
OPS. Zapewniło to przepływ informacji w obie strony.
Spotkaliśmy się również z pracownikami 
PCPR oraz z przedstawicielami Policji w spra-
wach bezpieczeństwa.
Dwukrotnie gościliśmy na naszych posiedzeniach 
dyrektora SPZOZ Bartosza Grobelnego (24.09.2019 
i 26.09.2023). W drugim spotkaniu uczestniczył 
zastępca dyrektora ds. lecznictwa Łukasz Rotnicki.
Wprowadzenie Karty Seniora – temat omówił 24.09 
2019 sekretarz UMiG Tomasz Rucki. Po pierw-
szym okresie entuzjazmu i nadziei sprawa ucichła. 
Sądzę, że warto ideę reaktywować propagandowo 
i organizacyjnie.
Na posiedzeniu w dniu 9.12.2019 podjęliśmy temat 
budownictwa senioralnego. W spotkaniu uczestni-
czył prezes Spółdzielni Mieszkaniowej p. Bogdan 
Młyńczak. Efektów tych rozmów nie ma, a problem 
„tyka” – rośnie liczba seniorów „uwięzionych” w swo-
ich mieszkaniach.
Na drugim posiedzeniu po powrocie do działalno-
ści gościliśmy w nowej siedzibie OPS. Spotkaliśmy 
się z pracownikami OPS. Wróciła sprawa lekarza 
o specjalności geriatria. Ponownie wróciła sprawa 
dziennego domu opieki dla seniorów. Dzienny Dom 
Seniora nadal czeka na realizację.
Andrzej Lange i Leon Jurgaś przestawiali opinie 
w sprawach projektów budżetu miasta i gminy.
Na bieżąco zgłaszano uwagi dot. bieżących proble-
mów seniorów w tym wznowienia akcji „Koperta Życia”.
Na każdym posiedzeniu mieliśmy informacje doty-
czące bieżących spraw Miasta i Gminy przekazywane 
przez Burmistrza i otrzymywaliśmy odpowiedzi na 
pytania zgłaszane przez członków Rady.

Mariola Furchert i Mariola Tyburska uczestniczyły 
w szkoleniu Rad Seniorów organizowanym przez 
Urząd Marszałkowski w Sierakowie.
Dwukrotnie przedstawicielki Rady Seniorów uczest-
niczyły w spotkaniach z Radą Seniorów w Seelow. 
W wyjazdach wzięły udział Mariola Furchert (UTW) 
i p. Pawlak (ZEiR), w kolejnym Mariola Tyburska (klub 
seniora) i Teresa Lichtarska (SEiR ZNP) . W obu spo-
tkaniach pomocą służyła Iwona Klapczyńska. Organi-
zacyjnie wyjazdy pilotował Tadeusz Wienke.
Kończymy tę nietypową kadencję 5 lat z przerwą 
„covidową”. Wydaje mi się, że nie zmarnowaliśmy 
tego czasu. Z pewnością można było zrobić więcej.  
Życzę kolejnej Radzie Seniorów większej skuteczno-
ści w działaniu. Dziękuję wszystkim członkom Rady 
za współpracę. Tym wszystkim, którzy czują się na 
siłach aby kontynuować pracę w Radzie Seniorów 
życzę powodzenia. Dziękuję Andrzejowi Lange za 
to, że zawsze był gotowy mnie zastąpić. Nie każdy 
ma taki komfort. Dziękuję Burmistrzowi, że był z nami 
w trakcie posiedzeń Rady. Chciałbym podziękować 
Alicji Napierale i Tadeuszowi Wienke za efektywną 
pomoc organizacyjną i dyspozycyjność w załatwia-
niu mniejszych i większych problemów organizacyj-
nych Rady.

Międzychód, 7 marca 2024 roku
Jerzy Krawiecki – przewodniczący Rady Seniorów

1. W okresie VIII kadencji 2018–2023 Rada Miejska 
Międzychodu pracowała w 15 osobowym ustawowym 
składzie. Przewodniczącym Rady jest Radny Dariusz 
Nowak. Radni pracują w 5 komisjach: Rewizyjnej, Roz-
woju i Budżetu, Rolnictwa i Ochrony Środowiska, Spo-
łecznej i Skarg, Wniosków i Petycji. Ponadto w 2021 
roku została powołana doraźna Komisja ds. MOSTiR, 
a w 2023 roku został powołany Zespół ds. Opraco-
wania Strategii Rozwoju Gminy Międzychód na lata 
2023 – 2030.
2. Podczas VIII kadencji odbyły się 74 sesje Rady 
Miejskiej, w tym 5 nadzwyczajnych. Rada Miejska 
podjęła 631 uchwał, w tym 129 w sprawie zmiany 
uchwały budżetowej i WPF, 19 dotacyjnych, 9 spo-
łecznych, 57 zmian miejscowego planu zagospoda-
rowania przestrzennego, 8 programów (plany, regu-
laminy konsultacje), 7 oświatowych, 17 organizacji 
rady (w tym skargi, petycje), 7 nazwy ulic, 40 podatki 
i opłaty lokalne. 
3. Radni obradowali łącznie na 257 posiedzeniach 
komisji stałych i doraźnych, w tym:
– Komisja Wspólna – 94;
– Komisja Rewizyjna – 23;
– Komisja Rozwoju i Budżetu – 19;
– Komisja Społeczna – 47;
– Komisja Rolnictwa – 40;

– Komisja Skarg, Wniosków i Petycji – 23;
– Komisja ds. MOSTiR – 8;
– Zespół ds. Opracowania Strategii Gminy Między-

chód – 3.
4. Wojewoda Wielkopolski w ramach nadzoru 
uchylił 44 uchwały (w tym 26 dotyczących statutów 
sołectw), a RIO 2. Powyższe uchwały po usunięciu 
nieprawidłowości, zostały uchwalone i wdrożone.
5. Frekwencja na sesjach i komisjach wyniosła bli-
sko 90%.
6. Radni złożyli 67 interpelacji i 33 zapytania, 
w tym Radna Karolina Wicenty złożyła 36 interpelacji, 
a Radny Ryszard Sulej 20.
7. Wybrane zagadnienia omawiane na Komisji 
Wspólnej: 
– Przedstawienie i wyjaśnienie procesu termicznego 

przekształcenia odpadów przez prof. dr hab. inż. 
Grzegorza Wielgosińskiego z Politechniki Łódzkiej 
– 11.09.2023;

– Spotkanie z mieszkańcami ul. Truskawko-
wej i Cmentarnej w sprawie zmian w MPZP 
– 25.05.2023;

– Rewitalizacja linii kolejowej nr 368 Międzychód – 
Szamotuły – 10.05.2022;

– Rewitalizacja linii kolejowej nr 363 Międzychód – 

Skwierzyna – 28.11.2023;
– Informacja o przygotowaniach w sprawie udzielania 

dotacji dla Związku Powiatowo-Gminnego „Wielko-
polski Transport Regionalny” - zakup taboru;

– Przedstawienie informacji o planach związanych 
z realizacją przedsięwzięcia inwestycyjnego przez 
właścicieli działek nr 24/6 oraz 24/7 „Strefa inwe-
stycyjna Gorzyń”;

– Koncepcja budowy obwodnicy m. Kamionna 
– 17.02.2022.

8. Przedstawiciele Rady Miejskiej reprezentowali ją 
w: 
– Radny Jacek Barkowski – Społeczna Rada SPZOZ;
– Radny Antoni Taczanowski – Rada Seniorów;
– Radny Ryszard Sulej – Społeczna Komi-

sja Mieszkaniowa;
– Radny Wojciech Mamet – Powiatowa Rada Rynku 

Pracy i Zespół Lokalnej Współpracy przy Nadle-
śnictwie Międzychód;

– Radny Włodzimierz Minge – Powiatowa Społeczna 
Rada ds. Osób Niepełnosprawnych.

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej
 Ryszard Sulej

Sprawozdanie z działalności Rady Miejskiej Międzychodu za kadencję 2018–2024

Informacja o działalności Rady Seniorów w Międzychodzie
w okresie 25 marca 2019 do 7 marca 2024 roku
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Odwiedzając gminę Międzychód od kilku lat, odnoszę wrażenie, 
że Krzysztof Wolny gminę zastał długami spętaną, a zostawi ją 
doinwestowaną… Które inwestycje, z perspektywy 10 lat, uważa 
Pan za najważniejsze dla rozwoju miasta i gminy? 
W pierwszej kolejności chciałbym zwrócić uwagę na inwestycje 
w infrastrukturę lokalną – czyli tą, z której korzystają na co dzień 
mieszkańcy naszej gminy – czyli drogi, chodniki czy oświetlenie. 
Ponadto nie sposób nie wspomnieć o budowie dwóch sal gimna-
stycznych, doinwestowaniu żłobków i przedszkoli, gwarantujących 
bezpieczeństwo wszystkim dzieciom korzystającym z ich usług. To 
wydaje się oczywiste, ale powtórzę – jako samorząd inwestujemy 
przede wszystkim dla bezpieczeństwa i komfortu mieszkańców 
(patrz – obwodnica Łowynia). Poczyniliśmy również szereg inwesty-
cji o charakterze społecznym, wspierając lokalnie działające stowa-
rzyszenia, kluby sportowe, związki emerytów, udzieliśmy też wielu 
innych dotacji, jednocześnie nie ograniczając wydatków w zakresie 
integracji i pomocy społecznej.
Zadłużenie gminy spada, powstają nowe miejsca pracy, budżet 
powrócił do poziomu sprzed niesławnych w samorządzie reper-
kusji wywołanych zmianami w ramach “Polskiego Ładu”. Nie 
każdej gminie to się udało, właściwie udało się bardzo niewielu… 
W czym tkwi sekret tego sukcesu Międzychodu? 
W tym, w czym tkwi podstawa prawie każdego sukcesu, czyli w cięż-
kiej, systematycznej pracy – przede wszystkim nad zmniejszaniem 
zadłużenia gminy, które spadło w ostatnich latach z poziomu 30% 
do zaledwie 8%. Ponadto, dzięki aktywnym działaniom samorządu, 
w latach 2015-2024 udało się zwiększyć budżet miasta o pra-
wie 100%. Dzięki temu mogliśmy zwiększyć wydatki na oświatę 
oraz pomoc społeczną – dzisiaj stanowią one ok. 60% wydatków 
budżetowych. Udało się też przyciągnąć inwestorów prywatnych, 
tj. firmy Balco, Marmite oraz Christianapol, które nie tylko tworzą 
miejsca pracy, ale znacząco zwiększają napływ podatków. W efek-
cie wyrównaliśmy straty spowodowane przez obniżenie subwencji 
z budżetu państwa otrzymywanych przed 2019 r. 
Biorąc pod uwagę niestandardową długość kadencji, samorząd 
miał więcej czasu na wdrażanie swoich pomysłów, ale okolicz-
ności towarzyszące należy uznać za zdecydowanie utrudniające 
zarządzanie gminą… Czy pomimo tego widzi Pan jakąś pozy-
tywną korelację pomiędzy czasem i zrealizowanymi projektami? 
Istotnie, realizowanie celów strategicznych w ostatniej kadencji 
było mocno utrudnione – przede wszystkim przez wydarzenia 

o charakterze międzynarodowym – pandemię COVID-19 oraz 
agresję Rosji na Ukrainę. Dużą część środków musieliśmy przezna-
czyć na pomoc dla uchodźców zza naszej wschodniej granicy, a to 
przełożyło się na wydłużenie w czasie realizacji kluczowych inwe-
stycji. I chociaż udało się je z powodzeniem zrealizować, jesteśmy 
świadomi, że były one odsunięte w czasie. Niestety także współ-
praca z powiatem nie przebiegała w sposób modelowy – także 
i przez to wiele inwestycji zostało zawieszone w czasie 
Jednym z najważniejszych wydarzeń 2024 roku wydaje się otwar-
cie nowej fabryki mebli w Gorzyniu. Czy zechciałby Pan wskazać 
najważniejsze korzyści z perspektywy gminy i całego powiatu?
Inwestycja ta będzie oddziaływała na cały powiat międzychodzki, 
w myśl zasady mówiącej, że rozwój gminy automatycznie przekłada 
się na powiat. Negocjacje poprzedzające rozpoczęcie inwestycji 
trwały kilka lat, na co miał wpływ szereg okoliczności wspomnia-
nych wcześniej. Inwestycja będzie generowała wzrost dochodów 
podatkowych, ale też zapewni bezpieczeństwo egzystencjonalne 
mieszkańcom, którzy nie będą musieli szukać pracy daleko poza 
granicami gminy. Inwestycja ma również na celu wypromowanie 
Międzychodu jako miejsca przyjaznego inwestycjom, sądzimy też, 
że przyciągnie do miasta nowych mieszańców. 
Udało się niedawno zrealizować budowę drogi utwardzonej 
do wsi Piłka. Wiemy, że ma ona duże znaczenie z perspektywy 
Opieki Senioralnej. Czy ma Pan już zaplanowane kolejne działa-
nia odnośnie modernizacji innych dróg na terenie gminy?
Owszem, połączyliśmy tą drogą dwa domy pomocy społecznej 
– głównie po to by możliwy był do nich sprawny dojazd karetek 
pogotowia czy straży pożarnej, ale także dlatego, że Piłka była 
ostatnią wsią na terenie gminy, która nie posiadała ani jednej drogi 
utwardzonej. W ostatnim czasie przygotowaliśmy bardzo wiele 
projektów modernizacji sieci drogowej, na łączną kwotę 30 milio-
nów złotych. Niestety, pomimo naszej wyjątkowo dużej aktywności 
w tym zakresie, nie otrzymaliśmy odpowiedniego wsparcia z pro-
gramu “Polski Ład” i innych programów rządowych. Jesteśmy jed-
nak przekonani, że wraz ze zmianą rządu możliwości pozyskiwania 
kapitału inwestycyjnego na lokalną infrastrukturę drogową okażą 
się znacznie większe.
Czy COVID-19 okazał się dużym ciosem dla budżetu gminy? 
Wspomniał Pan już, że pandemia opóźniła realizację ważnych 
inwestycji, ale jak duże straty wywołała?
Pandemia okazała się naprawdę dużym ciosem dla gminy – walka 

Rozmowa z
Krzysztofem

Wolnym 
Burmistrzem
Międzychodu 
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o bezpieczeństwo naszych mieszkańców pochłonęła ok. 20% 
wszystkich wydatków budżetowych. W efekcie konieczne było 
wstrzymanie wielu wcześniej zaplanowanych inwestycji, ponieważ 
najważniejszych celem stało się wówczas zagwarantowanie bez-
pieczeństwa oraz wydajnej służby zdrowia dla jej mieszkańców. 
Jak udało się sprostać rosnącym wydatkom, przy zmniejszającej 
się subwencji budżetowej? 2 lata temu mówiło się o możliwości 
powrotu opłat za przedszkola i ograniczenia programu “Nauka 
Pływania”. Zdaje się, że obu tym zagrożeniom udało się Panu 
zapobiec. 
Udało się zapobiec tym zagrożeniom dzięki racjonalnej polityce, 
prowadzonej przez nas już od pierwszej kadencji. Polityka ta 
zakładała promowanie rozwoju gminy bez jej zadłużania, co wię-
cej – na systematycznym zmniejszaniu zadłużenia. To nam się 
udało, a wygenerowane nadwyżki pomogły nam w tym naprawdę 
trudnym czasie utrzymać finansowanie zagrożonych programów 
społecznych. 
Pojawi się też połączenie kolejowe z Szamotułami i Pozna-
niem. To może być bodziec rozwojowy dla gminy w przyszłości. 
Z jakimi celami strategicznymi gminy na lata 2023-2030 wiąże 
się ta inwestycja?
Podłączenie gminy do ogólnokrajowej siatki połączeń kolejowych 
jest jednym z głównych naszych celów na najbliższe lata. Już na 
tę chwilę mamy zabezpieczone blisko 7 mln złotych na realizację 
tego projektu, natomiast wymaga on ponownej ewaluacji, która 
będzie miała miejsce w najbliższym czasie. Stawiamy również na 
rozwój infrastruktury kolejowej w kierunku zachodnim, aby ułatwić 
naszym inwestorom eksport produktów na rynki EU. 
Wykluczenie komunikacyjne to problem często spotykany na 
poziomie gmin i powiatów oddalonych od dużych ośrodków 
miejskich. W jaki sposób Międzychód przeciwstawia się temu 
problemowi? 
Od kilku lat dokładamy się do kursów PKS do Poznania, planujemy 
także dalszą rozbudowę systemu usług społecznych, skierowa-
nych głównie do starszych mieszkańców gminy, by wspomnieć np. 
o „taksówce dla seniora” – dzięki takiej pomocy starsi mieszkańcy 
gminy będą mogli bezproblemowo dotrzeć do budynków użytecz-
ności publicznej takich jak szpital czy urząd miasta. Jednocześnie 
chcemy nadal aktywnie promować rozwój rynku pracy, zachęcać 
do inwestycji w turystykę, kłaść nacisk na dalszy rozwój oświaty, 
kultury oraz sportu.
W tym planach powinno pomóc odmrożenie Funduszy w ramach 
KPO, przeznaczonych dla innowacyjnych inwestycji samorzą-
dowych. Jakie jeszcze projekty przewiduje Pan do realizacji 
z tych środków?
Gmina jest już przygotowana, aby z powodzeniem startować 
o dofinansowania możliwe do zrealizowania w ramach KPO. Z tych 
pieniędzy planujemy zrewitalizować Rynek w Międzychodzie oraz 
realizować wspomniany już rozwój transportu kolejowego. Myślimy 
także o utworzeniu na terenie gminy Strefy Ekonomicznej. 
Jak Pan sądzi, czy nowe realia, w których funkcjonujemy od 15 
października, będą miały pozytywne przełożenie na funkcjono-
wanie samorządów? Czy jest szansa na rozpoczęcie procesu 
decentralizacji władzy?
Decentralizacja jest oczywiście zarówno konieczna, jak i możliwa, 
ale niestety należy się spodziewać, że nie będzie ona postępo-
wała zbyt szybko. Samorząd jest inherentną częścią całego pań-
stwa i oczywiście musi wpisywać się swoją działalnością w ogólną 
strategię państwową – ale rola samorządu w tej układance zde-
cydowanie musi się zmienić. Podam tylko jeden przykład: w 2016 

roku mogłem przeznaczyć na inwestycje 20 mln PLN z budżetu 
gminy, w tym – tylko 2 mln PLN. Jak widać, nasze możliwości inwe-
stycyjne spadły dziesięciokrotnie, a nie uwzględniam tutaj infla-
cji. Dlaczego tak się dzieje? Dlatego, że wszystkie te pieniądze 
zostały nam zabrane przez Państwo. W ostatnich dziewięciu latach 
zainwestowaliśmy blisko 135 mln PLN, ale w tym samym czasie 
musieliśmy przeznaczyć prawie tyle samo na oświatę. Pieniądze te 
powinniśmy przecież otrzymywać od państwa, w ramach subwen-
cji oświatowej, tymczasem nam je zabrano. Gdyby nie to, gmina 
mogłaby rozwijać się dwa razy szybciej. 
Jako turysta, odwiedzający wraz z żoną gminę Międzychód, 
chciałbym zapytać o infrastrukturę turystyczną. Już dziś jest ona 
na wysokim poziomie, ale wydaje się, że nieco brakuje hoteli, 
które mogłyby wydłużyć sezon turystyczny również o miesiące 
zimowe. Czy ma Pan plany w tym kierunku?
Liczymy na większe zaangażowanie inwestorów prywatnych w tym 
zakresie. Pamiętajmy, że Międzychód nie do końca wpasowuje się 
w schemat miast turystycznych. Stawiamy na dywersyfikację lokal-
nej gospodarki, kładziemy nacisk na tworzenie możliwie atrakcyj-
nych warunków inwestycyjnych, natomiast chcemy realizować roz-
wój gminy przy aktywnym zaangażowaniu kapitału prywatnego. 
Sektor turystyczny jest najlepszym przykładem takiej współpracy. 
Miasto współpracuje z partnerami z Niemiec i Francji, co daje 
duże możliwości promocyjne poza granicami Polski. Czy istnieją 
plany wspólnych projektów gospodarczych i kulturalnych rozwi-
jających te relacje? 
Od wielu lat kładziemy duży nacisk na wymianę doświadczeń 
z naszymi miastami partnerskimi na drodze bezpośredniej współ-
pracy na poziomie samorządów, ale też aktywizacji wspólnych 
działań pomiędzy szkołami i stowarzyszeniami. Zależy nam na 
nawiązywaniu i budowaniu relacji z mieszkańcami miast partner-
skich, organizacji wspólnych imprez, zawodów sportowych – od 
seniorów do przedszkolaków, uczniów czy inwalidów. Inicjatywy te 
mają za zadanie budować fundament dla wzmacniania więzi z mia-
stami partnerskimi. Co więcej, dzięki zacieśnieniu współpracy 
z landem Brandenburgii przez ostatnie 9 lat, jesteśmy obecnie 
na etapie tworzenia programu campusów i praktyk zawodowych 
dla uzdolnionej młodzieży z gminy Międzychód. A już w czerwcu 
będziemy organizować natomiast plener malarski z udziałem arty-
stów ze wszystkich miast partnerskich.
A jakie są pomysły na budowanie wizerunku gminy poza jej 
granicami? Czym Międzychód może przyciągnąć młode osoby, 
pracujące zdalnie, szukające wytchnienia od dużego miasta? 
Pytam jako osoba zainteresowana tym, aby przeprowadzić się 
do Międzychodu.
Cóż, powiedziałbym, że podjąłby Pan bardzo dobrą decyzję. 
Funkcjonowanie w Międzychodzie i miastach mu podobnych jest 
znacznie tańsze niż w dużych aglomeracjach. Jako przykładowe 
korzyści wymieniłbym dostępność działek budowlanych, jak rów-
nież ceny domów i mieszkań. Ponadto kładziemy duży nacisk na 
rozwój polityki prorodzinnej – bez problemu można znaleźć miej-
sce w jednym z siedmiu gminnych przedszkoli. Co bardzo istotne, 
tempo samego życia jest znacznie wolniejsze niż w dużych aglo-
meracjach. Nie sposób też nie wspomnieć o czystym powietrzu, 
bliskości lasów, jezior czy Puszczy Noteckiej. Będzie Pan zadowo-
lony, Pana rodzina również – jestem o tym przekonany. Między-
chód to piękne miejsce, naprawdę dobre do życia. 

 Z Krzysztofem Wolnym rozmawiał dr Paweł Jaskuła
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Wmurowanie aktu erekcyjnego
 pod budowę „Christianapolu”

Gorzyń, 5 marca 2024 roku

Budowa rozpoczęła się 6 listopada 2023 roku, a jej zakończe-
nie planowane jest na 30 października 2024. W ramach inwe-
stycji w Gorzyniu powstanie nowoczesna hala produkcyjna 
o łącznej powierzchni użytkowej ponad 35 tys. m2, obejmująca 
pomieszczenia administracyjne z zapleczem socjalnym o pow. 
4,2 tys. m2 oraz część produkcyjno – magazynowa z zapleczem 
technicznym o powierzchni 30,8 tys. m2. Konstrukcja monoli-
tyczna żelbetowa to 2.200 m3 betonu oraz 170 t. stali, przy czym 
konstrukcja stalowa waży łącznie 450 ton, a elementy prefa-
brykowane żelbetowe ważą w sumie 6.000 ton. Podczas prac 
przygotowawczych pod budowę zostało przemieszczone aż 
10.000 m3 ziemi. Powierzchnia dróg, parkingów, chodników 
oraz placów wyniesie ponad 4,3 ha, a w ramach infrastruk-
tury towarzyszącej powstanie 9 km rurociagów. Całkowita 
powierzchnia terenu pod tę inwestycję wynosi 11,4 ha. 

Prezes Grzegorz Hemmerling powitał gości: m.in. posła na Sejm RP 
Jakuba Rutnickiego, właściciela i założyciela Grupy Europol Meble 
Gerda Hemmerlinga, członków Zarządu Europol Meble, prezesów 
polskich firm Grupy, prezesa Europol Meble z Podanina Tomasza 
Hemmerlinga zaangażowanego od początku w założenie nowej 
firmy,  Andrzeja Kaila z Zarządu Kostrzyńsko – Słubickiej Specjalnej 
Strefy Ekonomicznej, władze samorządowe gminy i powiatu, kie-
rownictwo wykonawcy inwestycji, czyli firmy Goldbeck.

Solidność, jakość, zespołowość i gospodarność – te słowa 
nie są dla nas jedynie pustymi hasłami, ale filarami naszej 
codziennej pracy. Dzięki nim nie tylko tworzymy wyjątkowe 

produkty, ale także budujemy trwałe relacje z naszym 
otoczeniem, oparte na wzajemnym szacunku i zaufaniu.

Decyzja o budowie nowego zakładu nie była przypadkowa.
Chcemy stworzyć nowoczesne miejsca pracy dla 

naszych pracowników, bo to dzięki ich zaangażowaniu 
i umiejętnościom możemy realizować naszą misję. Chcemy 

wprowadzać nowe technologie i rozwiązania proekologiczne, 
spełniające normy środowiskowe, a także ograniczające 

zużycie energii.
Wniesiemy wkład w rozwój lokalnej społeczności i jej 

gospodarki. Chcemy być dobrym sąsiadem i partnerem 
dla mieszkańców oraz władz tego regionu. Deklarujemy, że 

będziemy wspierać inicjatywy, które służą dobru wspólnemu, 
poprawie jakości życia, a także nawiążemy współpracę 

z lokalnymi dostawcami i podwykonawcami.
– Grzegorz Hemmerling

Akt erekcyjny wmurowany! Na zdjęciu : Gerd Hemmerling (zało-
życiel i właściciel Europol Meble), Grzegorz Hemmerling (Prezes 
Christianapol Meble Polska), oraz Krzysztof Wolny i Rafał Ciszewicz 
- włodarze Gminy Międzychód.

Wniesiemy wkład w rozwój lokalnej społeczności i jej 
gospodarki. Chcemy być dobrym sąsiadem i partnerem 

dla mieszkańców oraz władz tego regionu. Deklarujemy, że 
będziemy wspierać inicjatywy, które służą dobru wspólnemu, 

poprawie jakości życia, a także nawiążemy współpracę 
z lokalnymi dostawcami i podwykonawcami.

– Grzegorz Hemmerling

Wniesiemy wkład w rozwój lokalnej społeczności i jej 
gospodarki. Chcemy być dobrym sąsiadem i partnerem 

dla mieszkańców oraz władz tego regionu. Deklarujemy, że 
będziemy wspierać inicjatywy, które służą dobru wspólnemu, 

poprawie jakości życia, a także nawiążemy współpracę 
z lokalnymi dostawcami i podwykonawcami.

Solidność, jakość, zespołowość i gospodarność – te słowa 
nie są dla nas jedynie pustymi hasłami, ale filarami naszej 
codziennej pracy. Dzięki nim nie tylko tworzymy wyjątkowe 

produkty, ale także budujemy trwałe relacje z naszym 
otoczeniem, oparte na wzajemnym szacunku i zaufaniu.

Decyzja o budowie nowego zakładu nie była przypadkowa.
Chcemy stworzyć nowoczesne miejsca pracy dla 

Solidność, jakość, zespołowość i gospodarność – te słowa 
nie są dla nas jedynie pustymi hasłami, ale filarami naszej 
codziennej pracy. Dzięki nim nie tylko tworzymy wyjątkowe 

produkty, ale także budujemy trwałe relacje z naszym 
otoczeniem, oparte na wzajemnym szacunku i zaufaniu.

Decyzja o budowie nowego zakładu nie była przypadkowa.
Chcemy stworzyć nowoczesne miejsca pracy dla 

Akt erekcyjny podpisują: Grzegorz Hemmerling, Gerd Hemmerling, 
poseł Jakub Rutnicki, burmistrz Krzysztof Wolny.

Inwestycje



9nr 3-4/2024 InformatorMiędzychodzki

Gratulacje od Kostrzyńsko-
-Słubickiej Specjalnej Strefy 
Ekonomicznej przekazuje
członek Zarządu Andrzej Kail

Historia Grupy POLIPOL to historia pełna pasji, wizji 
oraz ciężkiej pracy, która została zapoczątkowana 
w 1990 roku przez jej właściciela, pana Gerda Hem-
merlinga. Działanie nie tylko dla dobra rodzinnej 
firmy, ale też społeczeństwa, dbanie o środowisko 
i nowoczesne, energooszczędne technologie od 
początku były podstawą  jej funkcjonowania.  Od 
tamtego momentu i dzięki tym wartościom nieduże 
przedsiębiorstwo zatrudniające kilka osób, stało się 
liderem na rynku mebli tapicerowanych w Europie, 
zatrudniając obecnie ponad 8.000 współpracow-
ników. Pierwszy zakład w Polsce powstał w Cho-
dzieży w 1993 roku pod nazwą Europol Meble, po 
pewnym czasie został przeniesiony do pobli-
skiego Podanina. Następnie powstały zakłady 
produkcyjne w Chojnicach, Janikowie, Zbrudze-
wie, Wągrowcu, Kobylnicy oraz w Sulęcinie pod 
nazwą Christianapol Meble Polska. Tę nazwę 
przyjęto dla nowo budowanej firmy w Gorzyniu. 

Oczywiście przy tak radosnej 
atmosferze nie zabrakło też 
„selfików”!

Dziękujemy bardzo za to, że 
Państwo wybieracie Polskę 

i Międzychód do inwestowa-
nia, bo to najlepsze miejsce 

do robienia interesów.
– Poseł Jakub Rutnicki

Cieszę się tym bardziej, 
że Grupa Polipol nie 
tylko stawia budynki 
i daje zatrudnienie 
pracownikom, ale 
jest firmą, która 
współpracuje ze 
społeczeństwem, 

w którym się znajduje 
- na przykład otworzyła 

pod Chodzieżą 
dom dziecka.

– Burmistrz Krzysztof 
Wolny

„Finis Coronat Opus”! Z kolej-
nego pozyskanego inwestora 
cieszy się też doradca burmi-
strza Zdzisław Czekała.
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Tak będzie wyglądał zakład jesienią!

Christianapol Meble Polska Sp. z o.o. sp.k. to dynamiczne przedsiębiorstwo specjalizujące się w pro-
dukcji innowacyjnych mebli tapicerowanych. Oferuje meble, które nie tylko są wygodne i funkcjo-
nalne, ale wykonane są z dbałością o najmniejszy detal, spełniając różnorodne oczekiwania klientów.

Od lipca 2020 roku firma jest częścią międzynarodowej Grupy POLIPOL, co umocniło jej pozycję na rynku. W dniu 5 marca 2024 roku miało 
miejsce uroczyste wmurowanie kamienia węgielnego pod nowy zakład produkcyjny w Gorzyniu, co jest symbolem nowego etapu rozwoju 
firmy i zaangażowania w rozwój lokalnej społeczności. Da to nie tylko zwiększenie produkcji, jej efektywność oraz  konkurencyjność, ale 
także pomoże zaoferować nowoczesne miejsca pracy dla mieszkańców całego regionu. Nowy zakład produkcyjny będzie stanowił nie tylko 
centrum produkcji, lecz także przestrzeń, gdzie innowacyjność oraz rozwój będą na pierwszym planie, umożliwiając pracownikom realiza-
cję swoich ambicji i celów zawodowych. Rozpoczęło się już aktywne poszukiwanie pracowników na różne stanowiska, aby zbudować silny 
zespół, który będzie wspierał firmowe cele i rozwój. Christianapol Meble Polska Sp. z o.o. sp.k. serdecznie zaprasza do kontaktu w celu 
przedstawienia ofert pracy w nowoczesnej firmie.

Inwestycje
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Wspomnienie FERII

Jucho (właśc. Justyna Chowaniak) – zało-
życielka zespołu, autorka tekstów i muzyki 
domowych melodii zagości na scenie CAK 
Międzychód. W towarzystwie dwóch kontra-
basistów zagra zupełnie nowe utwory, ale 
i także i te dobrze znane, z repertuaru domo-
wych melodii.
Zapraszamy na wyjątkowy i jedyny kon-
cert Jucho w Międzychodzie, już 24 marca 
2024 r. w sali widowiskowej CAK Międzychód, 
o godz. 19. Bilety już w sprzedaży w kasie CAK 
Międzychód oraz na stronie internetowej
www.bilety24.pl.

Tegoroczne ferie zimowe w Gminie Międzychód 
bardziej przypominały późną jesień niż zimę, 
dlatego wspólnie z Biblioteką Publiczną w Mię-
dzychodzie oraz Centrum Edukacji Przyrodniczej 
w Mniszkach przygotowaliśmy dwutygodniową 
ofertę atrakcyjnego spędzenia wolnego od obo-
wiązków szkolnych czasu.

Rozpoczęliśmy kosmicznym „Balem nie z tej 
ziemi”, wspólnie z Agencją Artystyczną ART Bon-
sai, na który zaprosiliśmy wszystkie małe i duże 
kosmiczne potwory, gwiazdki, gwiazdeczki, księż-
niczki i wszelkiej maści super bohaterów. Było 
malowanie buziek, wspólne gry i zabawy oraz 
oczywiście tańce. Dla przyszłych krawcowych 
i projektantek mody Biblioteka Publiczna zor-
ganizowała warsztaty „Tańcowała igła z nitką”, 
na których Magdalena Ludwiczak – autorka 
książki dla dzieci „Nela i czerwona sukienka” 
– wspólnie z dziećmi szyła i projektowała naj-
piękniejsze sukienki – oczywiście czerwone.
Dla dużych i małych fanów i miłośników piłki 
nożnej zorganizowaliśmy „Turniej fifa z nagro-
dami”. Nasza sala widowiskowa tego dnia pękała 
w szwach, a rozgrywki przeciągnęły się do póź-
nych godzin wieczornych.
Dzień zakochanych był okazją do stworzenia 
pięknych kartek metodą qulilngu – na warsztatach 
bibliotecznych „Bądź moją Walentynką”. Popołu-
dnie i wieczór można było spędzić w objęciach 
dziesiątej muzy z kinem objazdowym „Zakrzywie-
nie czasoprzestrzeni”.
Warsztaty malarskie zawsze cieszą się u nas 
dużym powodzeniem. Uczestnicy z wielkim zapa-
łem i dbałością o szczegóły malowali martwą 
naturę, słuchając uwag i wskazówek instruktora. 
Było bardzo kreatywnie, artystycznie i wesoło.
Drugi tydzień ferii zaczęliśmy bardzo słodko 
warsztatami „Cukier niejedno ma imię” z Dolce 
Mufas, na których dzieci własnoręcznie zrobiły 

kolorowe, piękne, pyszne lizaki – które oczywiście 
znikały w okamgnieniu. 
Najmłodszych zaprosiliśmy tego dnia także na kli-
matyczny koncert z teatrem Atofri pt. „Uśnijże mi 
uśnij”, na którym dzieci mogły zobaczyć, dotknąć 
a nawet spróbować zagrać na kontrabasie, ksylo-
fonie, altówce czy akordeonie.
Wyjazdowy wtorek – tak nazwaliśmy dzień, w któ-
rym wypełniony po brzegi miłośnikami klocków 
LEGO i przyszłymi naukowcami autobus wyru-
szył do Poznania na wystawę „Historia Polski 
w klockach LEGO”. Prasłowiański Biskupin, pola 
Grunwaldu, oblężenie Jasnej Góry i wiele innych 
makiet przedstawiających naszą historię zbudo-
wanych z ponad półtora miliona klocków. Do tego 
filmy, iluminacje, wizualizacje. To była świetna lek-
cja historii w pigułce!
Tego samego dnia uczestnicy naszej wycieczki 
odwiedzili jeszcze jedną i jedyną w swoim 
rodzaju wystawę interaktywną w Centrum 
Nauki Wyobraźnia w Poznaniu, gdzie poznali 
tajemnice optyki – od kalejdoskopu przez 
krzywy świat luster. Wszystkiego można było 
dotknąć, wszędzie zajrzeć i samemu wszyst-
kiego doświadczyć. Wróciliśmy do domu 
z głową pełną wrażeń i nowych doświadczeń.
„Kaligrafia w praktyce”, czyli warsztaty pięknego 
pisania z Biblioteką Publiczną, pokazały, że piękne 
pismo to nie lada sztuka i wymaga sporo ćwiczeń. 
Efekt jest jednak fantastyczny i – jak przyznali 
sami uczestnicy – warto poświęcić czas na naukę.
Popołudnie natomiast należało do młodych 
konstruktorów. Wystawa dziecięcych budowli 
i warsztaty z Robo Craft przyciągnęły miłośników 
konstruowania z klocków Lego. Czego tutaj nie 
było; samoloty, samochody, rakiety, kosmiczne 
promy, wymyśnie budowle. Byliśmy pod ogrom-
nym wrażeniem umiejętności i wyobraźni 
naszych wystawców.
22 lutego, już od rana, trwały w Centrum Edu-
kacji Regionalnej i Przyrodniczej w Mniszkach
baśniowe i bajkowe zajęcia! Na początek dzieci 
przygotowały obrazki metodą decoupage oraz 
czerpały papier, a później piekły wspólnie z kucha-
rzem Maciejem (Kuchcikowe Przesmaki) liczne 
przesmaki. Takiego zaangażowania w pracę 
dawno nie widzieliśmy. Może dlatego wszystkie 
przesmaki znikały z talerzy w oszałamiającym 
tempie. 
Biblioteka natomiast zabrała miłośników na 
przedstawienie „Pchła Szachrajka” do Teatru im. 
J. Osterwy w Gorzowie Wielkopolskim. 
Rodzinny event z klockami LINDEN zakończył tego-
roczną ofertę CAK Międzychód na ferie zimowe.

Niewiarygodne, ileż wspaniałych rzeczy można 
zbudować z tych klocków. Uczestnicy naszego 
Rodzinnego eventu sami się o tym przekonali. 
Wyobraźnia, odrobina cierpliwości wystarczyła, 
by powstały zachwycające, drewniane cuda.
To były dwa tygodnie pełne ciekawych, kreatyw-
nych i smacznych warsztatów, dobrej zabawy 
i nauki. Cieszymy się ogromnie i dziękujemy, że tak 
licznie skorzystaliście w tym roku z naszej oferty 
zimowej w BPiCAK w Międzychodzie, Bibliotece 
Publicznej i CERiP w Mniszkach. Do zobaczenia 
na kolejnych kulturalnych wydarzeniach.
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Studia Tańca Remix Międzychód
7 urodziny

3 lutego 2024 w Sali widowiskowej Centrum Animacji Kultury w Między-
chodzie odbyła się „Międzychodzka Gala Noworoczna”, na której Bur-
mistrz Krzysztof Wolny podsumował ubiegłoroczne inicjatywy i dokonania 
w Gminie Międzychód, oraz uhonorował statuetkami PARTNER GMINY 
osoby, które swoim działaniem przyczyniły się do rozwoju naszego miasta 
i regionu.
Galę uświetnili swoim występem młodzi  zdolni pianiści ze studium muzycz-
nego ARTON: Malwina Perzanowska-Kubiak, Adam Hajdamowicz oraz Antoni 
Fajszer, którzy zagrali utwory z repertuaru Gorgea Bizeta, Elwisa Presleya, H. 
Manciani czy Napoleona Rutkowskiego.
Swoją interpretacją utworu „Łatwopalni” Maryli Rodowicz, oraz „Killing 
me softly” Roberty Flack Martyna Szpak – solistka Studia Piosenki, sekcji 
wokalnej działającej przy CAK Międzychód zachwyciła zgromadzoną na 
widowni publiczność.
Niekwestionowaną gwiazdą wieczoru był zespół FORTEPIANO w składzie: 
Liwia Dolińska i  Izabela Nasiłowska. Panie zagrały przepiękny koncert for-
tepianowy na cztery ręce, w którym znalazły się utwory muzyki poważnej 
i rozrywkowej w  interpretacji na cztery ręce oczywiście.
Serdecznie gratulujemy wszystkim nagrodzonym.

Emocje nie do opisania, dwa koncerty i ponad 700 widzów. Światła, muzyka, 
scenografia, kostiumy, choreografia - wszystko połączone perfekcyjnie. 
Niesamowicie zdolni, młodzi ludzie, którzy na scenie czują się wspaniale, a  
taniec to ich największa pasja.
Siódme  urodziny Studia Tańca Remix Międzychód uczciło ponad 200 tan-
cerzy ze: Studia Tańca Remix Międzychód, Studia Tańca Remix Skwierzyna 
i Studia Tańca GOLD Międzyrzecz, którzy  tańcem opowiedzieli zgromadzo-
nej publiczności - historię Diaboliny. Kobiety silnej, niezależnej, która sto-
czyła w sobie walkę dobra ze złem, aby odkryć, że potrafi wybaczać i  że to 
właśnie miłość jest najważniejszą  i najcenniejszą wartością w  życiu.
Przepiękna scenagrafia autorstwa Zbigniewa Jakubowskiego, stworzyła nie-
samowicie magiczną atmosferę. Główne role w spektaklu zatańczyli: Marce-
lina Raczko (Diabolina), Miłosz Romanowski (król Stefan), Julia Sawala (Kró-
lowa), Małgorzata Kowalewska (Aurora), Maja Nowak (kruk), Nikola Gomulska 
(wróżka), Ewelina Muzyka (wróżka), Maja Grabska (wróżka) i Liliana Demska 
(wróżka). Nad wszystkim czuwała jak zawsze Wioletta Robak – Gabarkie-
wicz, instruktorka, choreogra¼a, scenarzystka i reżyserka spektaklu.
To cudowne widowisko na długo 
pozostanie w pamięci i wspo-
mnieniach tych, którzy zasiedli na 
widowni w hali sportowej Szkoły 
Podstawowej nr 1 w Międzycho-
dzie i wspólnie z REMIX Między-
chód świętowali siódme urodziny 
zespołu. Czekamy na kolejne pro-
jekty zespołu i życzymy kolejnych lat 
pełnych tanecznych sukcesów.

Międzychodzka Gala Noworoczna
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11.01.2024 r.   |   Wykład Geneza Międzychodu. 
Położenie, nazwa, herb

Tematem wykładu w dniu 11.01.2024 r. był ułamek historii naszego miasta: 
Geneza Międzychodu. Położenie, nazwa, herb. Gościliśmy po raz kolejny 
mgr Artura Paczesnego, kierownika Muzeum Regionalnego w Międzycho-
dzie, miłośnika historii naszego miasta . W prezentacji podziwialiśmy unika-
towe ryciny, mapy, teksty, zdjęcia, cofnęliśmy się w wyobraźni do przeszło-
ści. Wykładowca omawiał zagadnienia: położenia i układu przestrzennego 
Międzychodu (wg Słownika etymologicznego „położenie geograficzne Mię-
dzychodu wyjaśnia jednoznacznie tę nazwę topograficzną, Międzychód, 
bowiem leży w dolinie rzeki Warty, na przesmyku między korytem Warty 
a Jeziorem Miejskim”), nazwy (w najdawniejszym dokumencie w 1378 r. 
użyto nazwy – Meczichod (Mikołaj z Bytynia zamienia z cystersami z Ble-
dzewa wieś Rokitno za wsie Muchocin i Radgoszcz ), w 1415 r. występuje 
nazwa Birbom, a w 1597 r. – Miedzychod (Jan Ostroróg sprzedaje dobra 
międzychodzkie Krzysztofowi Unrugowi). Kolejne zagadnienie to herb Mię-
dzychodu, który miał na przestrzeni wieków różne oblicza. Wizerunek z gru-
szą widnieje na pieczęciach miejskich począwszy od XVII wieku. Wykład 
Artura Paczesnego był swoistym zbiorem rozważań. Jak podkreślał: „to 
tematyka rozległa, grząska, nie obfitująca w pewnik, a jedynie materiał 
do snucia rozważań, bo o ścisłe ustalenia będzie w tej dziedzinie zawsze 
trudno.” Zapraszamy po więcej informacji na naszą stronę internetową 
https://utwmiedzychod.pl.

18.01.2024 r.   |   IX Noworoczne Spotkanie Muzyczno-Teatralne
W dniu 18 stycznia wzięliśmy udział w IX Noworocznym Spotkaniu Muzycz-
no-Teatralnym na zaproszenie organizatora – Specjalnego Ośrodka Szkol-
no-Wychowawczego w Międzychodzie. Przybyli także zaproszeni goście 
z Klubu Seniora oraz ze Środowiskowego Domu Samopomocy, którzy jed-
nocześnie wystąpili w noworocznym spektaklu jako tancerze.

Trudno opisać słowami atmosferę tego spotkania. Wszyscy byliśmy zachwy-
ceni. Muzyka, tańce, śpiew, gra na instrumentach i aktorska – wszystko to 
napełniało nasze serca radością. Występowały dzieci oraz młodzież i doro-
śli pod okiem swoich opiekunów, których wkład w to widowisko i pomysło-
wość były bezcenne. Wszytko było perfekcyjnie przygotowane. Poczuliśmy 
integrację młodych z seniorami, niepełnosprawnych z pełnosprawnymi. 
Wspólnie braliśmy udział w pozytywnym przesłaniu tego spotkania.

Obok gospodarzy, dzieci i młodzieży ze SOSZW oraz młodzieży i dorosłych 
ze ŚDS udział w spektaklu wzięli: Chór „ŚWIATEŁKA”, Studio Tańca „STIF” 
oraz zespół „Flamaster”. Akompaniował Maciej Matuszak – „człowiek 
orkiestra”. Było tak wspaniale, że w pewnej chwili goście włączyli się do 
wspólnej zabawy. My seniorki tańczyłyśmy razem z grupą z ŚDS! Inni także 
dołączyli do nas! Dziękujemy organizatorom i wszystkim uczestnikom za 
wspaniałe przeżycia i gościnność. Kawka i ciasto bardzo nam smakowały! 
Mamy nadzieję na dalsze kontakty i współpracę. 

Korzystając z okazji dziękujemy serdecznie Annie Cechelt, wychowawczyni 
kl. 4c za zaproszenie dwóch studentek z UTW na spotkanie wigilijne. W sali 
stała pięknie ustrojona choinka, a na stole podziwialiśmy przygotowane 
przez dzieci smakołyki. Spędziłyśmy miło czas i miałyśmy okazję podzielić 
się wspomnieniami związanymi z tradycjami świątecznymi. 

16 i 23.01.2024 r.   |   Styczniowe Warsztaty 
w Środowiskowym Domu Samopomocy

W styczniu spotkaliśmy się dwukrotnie: 16-go i 23-go. Czekało nas nie lada 
wyzwanie! Pod opieką Iwony Biniaś wykonywaliśmy gadżety na WOŚP. 
Razem z przyjaciółmi ze ŚDS chcieliśmy mieć swój wkład w akcję pomocy 
dla chorych dzieci i dorosłych po pandemii – bo pomagać to zawsze dobra 
rzecz! Wspólnie dziergaliśmy i szyliśmy: małe serduszka z włóczki i większe 
z filcu, breloczki do kluczy. Miło mijał nam czas, a w pewnej chwili zaczęli-
śmy spontanicznie wspólnie śpiewać piosenki o sercu – jest ich co nieco... 
Dobrze się nam pracowało. 

25.01. 2024 r.   |   Wykład Chemia w reklamie
W dniu 25 stycznia spotkaliśmy się na wykładzie pt. „Chemia w reklamie”. 
Wykładowca dr Grzegorz Krzyśko przedstawił w swojej prezentacji krótką 
historię reklamy prasowej i filmowej. Wyjaśnił zjawisko „product place-
ment”, czyli lokowania produktu w filmach, jako jednego z narzędzi mar-
ketingowych stosowanych do promocji, na przykładzie filmu braci Lumiere 
z 1896 oraz serii o agencie 007 (znany nam James Bond).

Omówił funkcje reklamy, zagrożenia płynące z reklam oraz techniki mani-
pulacji, a także formy reklam wprowadzających w błąd, z wykorzystaniem 
przykładów reklam prasowych, internetowych i telewizyjnych produktów, 
dostępnych obecnie na rynku, np. napojów typu cola, środków czystości 
i leków. Ostatnia część dotyczyła reklamy suplementów diety. Wykładowca 
wyjaśnił nam różnice między pojęciem lek a suplement diety, omówił 

składniki suplementów oraz sposoby reklamowania tych produktów na 
wybranych przykładach. Przedstawił też założenia nowych przepisów doty-
czących reklamowania tej grupy substancji odżywczych. Dziękujemy  Grze-
gorzowi Krzyśko za bardzo interesujący wykład! Od tej pory postaramy się 
zapoznać dokładnie ze składem produktów polecanych przez reklamodaw-
ców, będziemy także analizować, czy reklama jest wiarygodna. 

26.01.2024 r.   |   Teatr Wielki w Poznaniu – Noworoczna 
Gala Baletowa

W dniu 26 stycznia grupa naszych studentów wybrała się do Teatru Wiel-
kiego w Poznaniu. Tym razem zainteresowała nas propozycja Noworocznej 
Gali Baletowej. Jako miłośnicy baletu udaliśmy się w czarodziejską podróż, 
w czasie której młode talenty przedstawiły jego różne odsłony. Tancerze 
i tancerki prezentowali nie tylko znane wszystkim fragmenty oper (np. 
Don Juan, Don Kichot), ale także współczesne miniatury choreograficzne. 
Podkreślić trzeba różnorodność gali: wątki zabawne, wzruszające, a nawet 
zaskakujące. Wykonawcami byli młodzi soliści z zagranicy i oczywiście 
tancerze baletu Teatru Wielkiego w Poznaniu oraz uczniowie poznańskiej 
Ogólnokształcącej Szkoły Baletowej. Podziwialiśmy umiejętności taneczne! 
Należy także wyrazić słowa uznania dla choreografów, którzy skompono-
wali świetne układy taneczne. Chętnie wybierzemy się ponownie do Teatru 
Wielkiego. Naszym kolejnym wydarzeniem kulturalnym był wyjazd 8 marca. 
do Filharmonii Gorzowskiej na koncert „Wodecki symfonicznie” (relacja 
w następnej Witrynie). 

28.01.2024 r.   |   Wielka Orkiestra Świątecznej Pomocy
Również i w tym roku dołączyliśmy do WOŚP. Z radością ulokowaliśmy się 
przy stoisku udostępnionym przez CAK. Na dwóch stolikach rozłożyliśmy 
nasze prace. Oprócz serduszek różnego rodzaju i breloczków wyłożyliśmy 
zakładki i obrazki z sentencją. Upiekłyśmy mu�nki i babeczki, na nich 
umieściliśmy małe serduszka z filcu na wykałaczkach. Byłyśmy tam od 
godz. 13 aż do końca – do światełek do nieba. Przez cały czas panowała 
serdeczna atmosfera. W sali widowiskowej można było podziwiać występy 
wykonawców od wieku przedszkolnego aż po seniorów! Bardzo serdecz-
nie dziękujemy wszystkim, którym idea bezinteresownej pomocy drugiemu 
człowiekowi jest bliska. Cieszymy się, że tak dużo naszych gadżetów cie-
szyło się zainteresowaniem. Nasza puszka była wypełniona po brzegi! Miło 
nam, że dołożyliśmy cegiełkę na rzecz dzieci i dorosłych, którzy chorują na 
płuca po pandemii. 

W WOŚP wzięły udział studentki z sekcji „Złota Rączka”: Barbara Agaciak, 
Krystyna Bałdys, Halina Gorajska, Iwona Klapczyńska, Grażyna Kowal-
kowska, Dorota Kubacka, Elżbieta Łapsza-Kapusta, Mirosława Sekuterska 
i Irena Wachowiak. Dziękujemy serdecznie za wykonanie pięknych gadże-
tów i dyżury przy stoisku w CAK! Podziękowania również dla wszystkich 
przyjaciół ze ŚDS, którym towarzyszyliśmy przy stoisku!

01.02.2024 r.   |   Wykład OFE – Subkonto i wypłata 
gwarantowana

W czwartek pierwszego lutego wysłuchaliśmy wykładu Dagmary Wdowiak 
– kierownika międzychodzkiego oddziału ZUS – zatytułowanego „Sub-
konto i wypłata gwarantowana”. Studenci mogli dowiedzieć się, na jakich 
zasadach działa subkonto, jaki procent składek emerytalnych jest na nie 
przekazywany i jakie przepisy regulują dziedziczenie składek z konta osoby 
zmarłej ubezpieczonej w OFE. Trzeba przyznać, że przedstawione zasady 
są nieco skomplikowane dla laików w tym temacie, jednakże bardzo ważne 
dla tych, którzy wybrali Otwarty Fundusz Emerytalny. Po wykładzie prele-
gentka odpowiadała na liczne pytania zainteresowanych słuchaczy. 

29.02.2024 r.   |   Wykład Czy gwary wielkopolskie 
mogą przetrwać?

Dnia 29 lutego dr Bartosz Cemborowski wygłosił wykład pod tytułem „Czy 
gwary wielkopolskie mogą przetrwać? Od dawnej mowy ludu po dzisiejszą 
identyfikację regionalną”. Wykładowca przedstawił zróżnicowanie języ-
kowe polszczyzny. Zaprezentował również zmieniające się na przestrzeni 
lat podejście do gwar wielkopolskich. Dawniej były one powodem do 
wstydu, kojarzyły się z językiem osób niewykształconych i uważane były 
za błędy językowe. Dziś w Wielkopolsce obserwujemy zupełnie inne podej-
ście. Gwary zaczynają być powodem dumy i elementem identyfikującym 
Wielkopolan. Na zmianę postrzegania wpływają nowe media, szczególnie 
sieć internetowa, która zaczyna pełnić rolę narzędzia służącego do promo-
cji gwar wielkopolskich. W ostatnim czasie szczególną popularność zyskały 
portale społecznościowe i memy internetowe. Formy komunikacji mogą 
być wykorzystywane zarówno przez miłośników gwar wielkopolskich, jak 
i nauczycieli czy dydaktyków, aby promować lokalne dziedzictwo językowe. 
Przekłada się to na wzrastający prestiż gwar w XXI w. Dziękujemy za inte-
resujący wykład. Myślę, że gwara jest czymś naturalnym i nie należy się jej 
wstydzić. Wybór pozostawmy rozmówcom, tej... 

I. Klapczyńska – UTW, fot. archiwum UTW

PLAN ZAJĘĆ UTW W MIĘDZYCHODZIE
na II semestr roku akademickiego 2023/2024

(26.02.2024–13.06.2024 r. z przerwą wiosenną 
28.03–2.04.2023 r.)

Wiedza prawdziwa, mądrość, nikomu jeszcze nie objawiła się 
we śnie, zanim nie zaczął się jej uczyć.

ENNIUSZ QUINTUS

WYKŁADY
w sali widowiskowej CAK o godz. 1700

29.02.2024 Czy gwary wielkopolskie mogą przetrwać? Od dawnej 
mowy ludu po dzisiejszą identyfikację regionalną
DR BARTOSZ CEMBOROWSKI

21.03.2024 Debata kandydatów na burmistrza Międzychodu
DEBATA

4.04.2024 Jak leczyć się bezpiecznie? Wykład z możliwością 
indywidualnych konsultacji lekowych prowadzonych 
przez farmaceutów – członków Polskiego 
Towarzystwa Opieki Farmaceutycznej i p. Profesor
PROF. DR HAB. FARM. AGNIESZKA NEUMANN-PODCZASKA

25.04.2024 Kosmiczne pieniądze, czy inwestowanie w podbój 
kosmosu jest opłacalne? 
MGR MACIEJ WLEKLIŃSKI

16.05.2024 Problemy psychiczne dorosłości 
MGR KRYSTYNA DUDARSKA

SPOTKANIA I WARSZTATY
05.2023 Altana lipowa i spacer wokół jeziora

DR KRZYSZTOF GRZEGORCZYK
II semestr Kurs samoobrony dla kobiet. Zajęcia praktyczne

POLICJA

ZAJĘCIA WYJAZDOWE
8.03.2024 Młynarski symfonicznie. Koncert light   |   Filharmonia 

Gorzów Wlkp.
ORGANIZATORZY: MARIA FURCHERT, HANNA KAŃDULSKA

II semestr Termy w Tarnowie Podgórnym
ORGANIZATOR: MAŁGORZATA KOSZYCA

II semestr Pływalnia w Międzyrzeczu   |   3. piątek miesiąca
ORGANIZATORZY: BARBARA GÓRKA, DANUTA EWIAK

RAJDY I WYCIECZKI
II semestr Wycieczki piesze po Ziemi Międzychodzko-

Sierakowskiej   |   Terminy i trasa na stronie UTW
PRZEWODNIK: LESZEK CZACHOWSKI, SEKCJA TURYSTYCZNA

23.04.2024 Wycieczka do Zielonej Góry
ORGANIZATOR: JAN MOJŻESZEWICZ

7–9.05.2024 Wycieczka do Warszawy. Warszawa – zawsze coś 
ciekawego   |   Fundacja Srebrnej Generacji – Wojażer
ORGANIZATOR: BARBARA GÓRKA

21.05.2024 Wycieczka do Poznania
ORGANIZATORZY: DR INŻ. WŁODZIMIERZ ŁĘCKI, LESZEK STASZAK

8–15.06.2024 Wczasy w Mrzeżynie
ORGANIZATOR: BARBARA GÓRKA

2.05.–
30.06.2024

Rejs łodzią rzeką Wartą   |   Rejs 2-tygodniowy
ORGANIZATOR: JAN MOJŻESZEWICZ

08/09.2024 Wczasy w Grzybowie
ORGANIZATOR: MARIA FURCHERT

13–20.10.2024 Wyciecka do Hiszpanii – Andaluzja i Gibraltar   |   
BP Wilda Travel Poznań
ORGANIZATOR: MAŁGORZATA KOSZYCA

IMPREZY INTEGRACYJNE, 
DZIAŁANIA NA RZECZ ŚRODOWISKA

II semestr Czytanie bajek w przedszkolach   |   Przedszkola nr 1, 
2, 3, 4, Bajka
ORGANIZATOR: BARBARA AGACIAK

7.03.2024 Dzień Kobiet   |   Centrum Spotkań Biznesu i Rekreacji 
Mierzyn
ORGANIZATORZY: MARIA FUCHERT, IRENA WAPNIARZ

27.04.2024 XVI Wielkopolski Turniej Brydżowy   |   CAK 
Międzychód
ORGANIZATORZY: JERZY KRAWIECKI, EDWARD SZUFLAK, LESZEK 
CZACHOWSKI

04.2024 II Rajd Międzychodzkiego Żaka   |   Ogród Jordanowski
ORGANIZATORZY: IRENA WACHOWIAK, GRAŻYNA KRYGIER

05/06.2024 Spartakiada UTW Międzychód oraz seniorzy z Seelow   
|   Ogród Jordanowski
ORGANIZATOR: DANUTA EWIAK

DZIAŁANIA ORGANIZACYJNE
02/03.2023 Zebranie Rady Studentów UTW   |   CAK Międzychód

ORGANIZATOR: IRENA WACHOWIAK
13.06.2023 Zakończenie roku akademickiego 2023/2024   |   CAK 

Międzychód
ORGANIZATORZY: MARIA FURCHERT, IRENA WAPNIARZ

Witryna  Uniwersytetu 
Trzeciego  Wieku  nr  143
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VII Rajd Szlakami Powstania Wielkopolskiego
Relacja z rajdu PTTK z metą w Mniszkach z soboty 16 
marca 2024 r. – w następnym numerze „Informatora”.

Zawodnik naszego Międzychodzkiego Klubu Staropolskich Gier Karcia-
nych i Umysłowych „Kontra–Rej” Krzysztof Brojanowski zdobył 20 punk-
tów i zajął  I miejsce podczas turnieju „Grand Prix” w Kluczewie, zorgani-
zowanego 3 marca przez Przemęckie Stowarzyszenie Kopa Sportowego 
„Kontra”. Gratulacje, tym bardziej, że uczestników było 124!

fot. archiwum MKSGKiU Kontra–Rej

Koszykówka
MKS Mana.lake Sokół Marbo Międzychód 
walczy o utrzymanie w 1 Lidze Koszykówki 
i jest to walka coraz trudniejsza. Między-
chodzka drużyna zajmuje obecnie 16 miej-
sce w tabeli, wyprzedzając jedynie WKK 
Active Hotel Wrocław i AZS AWF Mickiewicz 
Romus Katowice.

Z liczącej 18 drużyn 1 Ligi spadają na koniec roz-
grywek trzy ostatnie zespoły i jeśli w pozosta-
łych do rozegrania czterech kolejkach Sokół nie 
przeprowadzi heroicznego zrywu, to w kolejnym 
sezonie powróci na parkiety 2 Ligi. Z ostatnich 
występów naszych koszykarzytrudno wycią-
gnąć jednoznaczne wnioski, bo po dwóch zwy-
cięstwach, u siebie z AZS AGH Kraków 95:88 
i na wyjeździe w Koszalinie, gdzie wspierani 
przez grupę ponad 150 fanów pokonali tamtej-
szy MKKS Żak Koszalin92:109, przyszły dwie 
wysoki porażki z HydroTruck Radom 66:96 
i Weegree AZS Politechnika Opolska 120:96. 
Jedno jest pewne, lokalny Klub nie ma co kalku-
lować, pozostały już tylko cztery mecze, z któ-
rych każdy jest na wagę utrzymania w Lidze.

Kontra–Rej wygrywa!

Wydawca: Gmina Międzychód
Adres redakcji: Urząd Miasta i Gminy Międzychód, 
ul. Marszałka Piłsudskiego 2, 64-400 Międzychód, 

informator@miedzychod.pl
p.o. redaktora naczelnego: Tadeusz Wienke

ISSN 1733-3466, nakład 3000 egz.
Skład i druk: Grupa Wydawnicza FNCE Sp. z o.o.

Materiałów nie zamówionych Redakcja nie publikuje. 
Nadesłanych materiałów nie zwracamy.

Aktualności sportowe

� MKS Mana.lake Sokół Marbo Międzychód vs. Sensation Kotwica Port Morski Koło-
brzeg – 17.03.2024, godz. 16:00

� KKS Polonia Warszawa vs. MKS Mana.lake Sokół Marbo Międzychód – 24.03.2024, 
godz. 16:00

� MKS Mana.lake Sokół Marbo Międzychód vs. Niedźwiadki Chemart Przemyśl – 
6.04.2024, godz. 14:00

� Enea Basket Poznań vs. MKS Mana.lake Sokół Marbo Międzychód – 14.04.2024, 
godz. 18:00

Piłka nożna
Po zimowej przerwie startują rozgrywki Red Box 
V Ligi, w której na 5. miejscu po pierwszych 15 
kolejkach znajduje się nasza Warta Międzychód.
Warciarze rundę wiosenną rozpoczną w Cho-
rzeminie walcząc o zwycięstwo z tamtejszym 
Orkanem. Mecz już 16 marca, o godz. 14:00.

Pozostałe mecze MKS Mana.lake Sokoła Marbo Międzychód
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W lutym zakończyła się procedura konkursowa na dotacje 
dla organizacji pozarządowych w 2024 roku na dofinan-
sowanie zadań w zakresie kultury fizycznej, turystyki i kra-
joznawstwa. Wszystkie złożone oferty (31) przeszły ocenę 
formalną. Po ocenie merytorycznej (punktowej) 19 z nich 
uzyskało dotacje na proponowane zadania w następują-
cych kwotach:
• Ludowy Klub Sportowy „Budowlani – Kucera” Nowy To-

myśl: Kontynuacja zajęć sportowych poprzez wieloboje 
atletyczne i podnoszenie ciężarów dla dzieci i młodzieży 
Łowynia i okolic – 1 760,00 zł;

• Stowarzyszenie Kultury Fizycznej SHOTOKAN Międzychód: 
Sztuki walki sposobem na kształtowanie właściwych po-
staw społecznych – 19 650,00 zł;

• Uczniowski Klub Sportowy „Wilki Międzychód”: Przygoda 
z Wilkami przez cały rok – 6 670,40 zł;

• Międzychodzkie Towarzystwo Piłki Siatkowej: Upowszech-
nianie Piłki Siatkowej i Organizacja Rozgrywek wśród spo-
łeczeństwa gminy Międzychód – 1 250,00 zł;

• Uczniowski Klub Sportowy „Mikst” Międzychód: Koszyków-
ka dla dzieci i młodzieży w Międzychodzie – 37 220,00 zł;

• Stowarzyszenie Stif&Af Family w Międzychodzie: Wspie-
ranie i upowszechnianie kultury fizycznej – 28 800,00 zł;

• Uczniowski Klub Sportowy „Międzychodzka Akademia 
Sumo”: SUMO na zdrowie – 7 689,60 zł;

• Stowarzyszenie Uniwersytet Trzeciego Wieku w Między-
chodzie: Zadanie A. Zajęcia sportowo-rehabilitacyjne dla 
studentów UTW Międzychód; zadanie B. XVI Wielkopolski 
Turniej Brydżowy Uniwersytetów Trzeciego Wieku „Mię-
dzychód 2024”; Zadanie C. VIII Spartakiada Sportowo-
-Rekreacyjna Studentów UTW 2024; Zadanie D. Pierwsza 
wyprawa wodna Wielką Pętlą Wielkopolski – 5 005,70 zł;

• Polskie Towarzystwo Turystyczno-Krajoznawcze Oddział 
w Szamotułach: VII Rajd Szlakiem Powstania Wielkopol-
skiego – 986,00 zł;

• Klub Sportowy MTB Międzychód Team Bike: Popularyza-
cja kolarstwa MTB i Organizacja VII Charytatywnego wy-
ścigu MTB w Międzychód – 14 700,00 zł;

• MMA Devil Sporty Walki: Wspieranie i upowszechnianie 
kultury fizycznej poprzez sporty walki i siłowe, organizację 
Gali Sportów Walki, zawodów sportowych i obozu sporto-
wego – 134 604,00 zł;

• Międzychodzkie Towarzystwo Turystyki i Sportów Wo-

dnych: Międzychodzkie Żagle 2024 – 44 334,00 zł;
• Międzychodzki Klub Sportowy „Sokół”: Upowszechnienia 

koszykówki w ramach programu „Od przedszkola do So-
koła” – 244 880,00 zł;

• Klub Tenisa Stołowego „Jeziorak”: Tenis stołowy w Gmi-
nie Międzychód w 2024 roku – 26 020,00 zł;

• Miejski Klub Sportowy Warta Międzychód: Popularyzacja 
piłki nożnej na terenie gminy Międzychód, organizacja tre-
ningów, meczy i turniejów oraz promocja miasta i Gminy 
Międzychód na arenach piłkarskich w Polsce i Europie – 
212 280,60 zł;

• Stowarzyszenie na Rzecz Osób z Niepełnosprawnościa-
mi „Homini” w Międzychodzie: Sportowa strefa rehabili-
tacji – 8 784,00 zł;

• Międzyszkolny Uczniowski Klub Sportowy „Jedynka”: 
Czwartki Lekkoatletyczne w Międzychodzie. Szkolenie 
młodzieży uzdolnionej sportowo – 18 564,00 zł;

• Międzychodzki Klub Sportowych Gier Karcianych i Umy-
słowych Kontra-Rej: Upowszechnianie staropolskich gier 
karcianych baśka, kop sportowy oraz tysiąc w gminie Mię-
dzychód – 5 904,00 zł;

• Akademia Piłkarska Warta Międzychód: Upowszechnia-
nie kultury fizycznej i sportu wśród dzieci i młodzieży – 
10 380,80 zł.

Kolnianki wygrywają!

DOTACJE – kultura fizyczna, 
turystyka i krajoznawstwo

Świąteczny czas – kolędowania czas

W sobotę 9 marca Koło Gospodyń Wiejskich „Kolnianki” reprezentowało z sukcesem 
w Rychtalu naszą gminę w konkursie organizowanym przez Urząd Marszałkowski „Z Ja-
jem na Potrawę i Palmę Wielkanocną”. Udział brało 48 Kół Gospodyń Wiejskich z całej 
Wielkopolski, a konkurs podzielono na 3 kategorie: potrawa wytrawna, na słodko oraz Pal-
ma Wielkanocna. Danie z Kolna - pieczeń czosnkowa z królika faszerowana jajkiem, puree 
z zielonego groszku i sos chrzanowy WYGRAŁO konkurs w swojej kategorii potraw wy-
trawnych. Oprócz smakowitego wielkanocnego konkursu na odwiedzających halę sporto-
wą w Rychtalu czekały występy dzieci i młodzieży, a gwiazdą tego dnia był Andrzej Cier-
niewski w towarzystwie międzychodzianina Przemysława Śledzia. 
Gratulujemy „Kolniankom” z przewodniczącą KGW Wiesławą Konieczną na czele. Zdaniem 
Redakcji międzychodzka  palma przyozdobiona naszymi promocyjnymi gruszkami też za-
sługiwała na nagrodę za kreatywność.

Okres Bożego Narodzenia to czas spotkań oraz wspólne-
go kolędowania. Kolędy wzruszają, przywołują wspaniałe 
wspomnienia, ocieplają atmosferę i sprzyjają zadumie. 11 
stycznia 2024 r. uczestnicy zajęć Środowiskowego Domu 
Samopomocy im. Świętego Jana Pawła II w Międzychodzie 
przygotowali montaż słowno-muzyczny autorstwa Katarzy-
ny Kędzierskiej pt. „Świąteczny czas – kolędowania czas”. 
Katarzyna Kędzierska jest poetką, autorką tomików wier-
szy dla dorosłych i dzieci pt. „Motyle”, „Jeszcze wczoraj 
– już dzisiaj”, „Tam, gdzie kwitną poziomki”, „Miniatury po-
etyckie”. Jest laureatką i zdobywczynią wyróżnień w wie-
lu konkursach poetyckich. Podczas tego magicznego wie-
czoru zaproszeni goście mieli przyjemność wysłuchać po-
ezji oraz kolęd w wykonaniu uczestników zajęć. Na zapro-
szenie Domowników ŚDS Arianna Paech – uczennica Pań-
stwowej Szkoły Muzycznej I stopnia im. Wandy Wiłkomir-
skiej w Międzyrzeczu, zagrała na wiolonczeli dwie kolędy. 
Natomiast Jakub Ziętkowski, który od 4 lat gra w Orkiestrze 
Dętej Pojezierza Międzychodzko-Sierakowskiego, zagrał 
na trąbce jedną z najpiękniejszych kolęd, jaką jest „Cicha 
noc”. Wieczór połączony był z wernisażem prac, które po-
wstały podczas warsztatów artystycznych przeprowadzo-
nych przez Renatę Kachel-Pieczonkę. Tematyką była zima, 
w różnych jej odsłonach.
W warsztatach uczestniczyli także goście: Panie z Klubu Se-
niora „Wrzos” oraz Panie z Klubu Integracji Społecznej bę-
dącego w strukturach Ośrodka Pomocy Społecznej w Mię-
dzychodzie. Uczestnicy wykorzystywali narzędzia i techniki 
plastyczne takie jak: pastele, farby akrylowe i wodne, węgiel 
rysunkowy. W efekcie powstały wspaniałe prace, świadczą-
ce o wielkiej wrażliwości artystycznej twórców, a także o ich 
umiejętnościach oraz indywidualnej interpretacji tematu. 
PPo wspólnym  kolędowaniu oraz wernisażu goście spę-
dzili czas przy kawie oraz słodkim poczęstunku. Był czas na 
wspólne refleksje, miłe słowa. Dzięki nastrojowi jaki niosą 
polskie kolędy i pastorałki uczestnicy wieczoru mogli jesz-
cze raz przeżyć przyjście na świat Bożej Dzieciny.
Ewelina Maj – ŚDS Międzychód

fot. A. Rabinek
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Wielkanoc nadchodzi wielkimi krokami 
– takie świąteczne dekoracje powstały podczas warsztatów prowadzonych przez Dorotę Mamet w świetlicy wiejskiej w Głażewie.

Drogie Dzieci!
Podczas ferii zimowych, 22 lutego, 
Centrum Animacji Kultury w naszym 
mieście zorganizowało wyjazd do 
Teatru im. Juliusza Osterwy w Gorzo-
wie Wielkopolskim na spektakl „Pchła 
Szachrajka”. Wybraliśmy się dość 
dużą grupą dzieci, a nawet i dorosłych, 
w podróż do teatru, gdzie czekała 
nas pchla przygoda. Było miło, kolo-
rowo i zabawy co niemiara. Pchła nas 
wszystkich przywitała – ja w swym 
wierszu opisałam.
W ostatnim numerze gazety w Krainie 
Bajek opisałam Wam historię psiej 
łapy. Poznaliście też Smyka. Cie-
kawe czy ktoś z Was spotkał go nad 
naszym jeziorem?
Zachęcałam Was do napisania histo-
ryjki o Waszym psie i przesłania zdję-
cia. Nadeszły dwie odpowiedzi. Hania 
i Radek przesłali zdjęcia swoich pupili. 
Hani piesek to Karol (czasem psy mają 
ludzkie imiona), a pies Radka to Alex 
(jak z filmu, prawda?). Radek napisał, że 
jego pies bardzo lub bawić się i gonić 
kucyka o imeniu Nico. Dowiedziałam 
się, że kucyk też mieszka z Radkiem 
i można go zobaczyć w przydomowym 
ogrodzie. Wybiorę się tam któregoś 
wiosennego dnia i opiszę Wam moje 
spotkanie z Radkiem, Alexem i Nico. 
Hania natomiast napisała, jak to pew-
nego dnia Karolek zniknął z podwórka 
i zaczęły się poszukiwania pieska. 
Trwały tak długo, dopóki dziadek Hani 
nie wrócił ze sklepu – a wtedy okazało 
się, że jej pupil wymknął się niezauwa-
żony przez furtkę na ulicę i pobiegł za 
dziadkiem do sklepu.
Przesłane prace nagrodzimy. 
Tymczasem chciałabym wraz ze zbli-
żającą się wiosną i nadchodzącymi 
świętami, życzyć Wam i Waszym bli-
skim, takiego wiosennego przebudze-
nia po zimie, dużo słońca, uśmiechu 
i radości z wielkanocnego poranka.

Katarzyna Kędzierska

Pchła w teatrze
„Chcecie bajki? Oto bajka.

Była sobie Pchła Szachrajka.”
No a w bajkach, jak już wiecie
odnajdziecie to, co chcecie.

Już pan Brzechwa opowiadał,
a historii znał nie lada,

że w bajkowej tej krainie
czas bajkowo tylko płynie.

Na spotkanie dziś nam wyszła – 
rzecz to jasna, oczywista.

I w teatrze przywitała –
pchła – ta z wiersza – całkiem mała.

W kolorowej tej sukience
poruszała się z wdziękiem.

I parasol i kapelusz.
Zachwycała widzów wielu.

Lecz nie zawsze była miła.
Innym często napsociła.
I w cukierni i u krawca.

Zna już ją połowa miasta.

„Chcecie bajki? Oto bajka...
Była sobie Pchła Szachrajka.”
Już pan Brzechwa o niej pisał.

Kto ciekawy, niechaj czyta.

Kraina
Bajek

Hania i Karolek

Pchła
Szachrajka

Radek i Alex
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Na podstawie art. 422 i art. 470 ustawy z dnia 5 stycznia 2011 r. – Kodeks wyborczy (Dz. U. z 2023 r. poz. 2408, z późn. zm.) – w związku z rozporządzeniem 
Prezesa Rady Ministrów z dnia 29 stycznia 2024 r. w sprawie zarządzenia wyborów do rad gmin, rad powiatów, sejmików województw i rad dzielnic m.st. 
Warszawy oraz wyborów wójtów, burmistrzów i prezydentów miast (Dz. U. poz. 109) – Burmistrz Międzychodu podaje do publicznej wiadomości 
informację o okręgach wyborczych, ich granicach i numerach, liczbie radnych wybieranych w okręgach wyborczych oraz siedzibie 
Miejskiej Komisji Wyborczej w Międzychodzie w wyborach organów jednostek samorządu terytorialnego zarządzonych na dzień 7 kwietnia 2024 r.: 

Numer 
okręgu 

wyborczego 
Granice okręgu wyborczego 

Liczba 
radnych 

wybieranych 
w okręgu 

1 

Międzychód – ulice: Cmentarna, Dworcowa od nr 14 do końca, Dworzec Główny, Feliksa 
Nowowiejskiego, Fryderyka Chopina, Gorzycka, Grażyny Bacewicz, Henryka Wieniawskiego, Ignacego 
Paderewskiego, Jagodowa, Jaskółcza, Karola Kurpińskiego, Karola Szymanowskiego, Mieczysława 
Karłowicza, Malinowa, Muchocińska, Napoleona Rutkowskiego, Podgórna, Stanisława Moniuszki, 
Słodowy Młyn, Truskawkowa, Wiatraczna, Witolda Lutosławskiego, Władysława Szpilmana, 
Zagrodowa, Zygmunta Noskowskiego. 

1 

2 Międzychód – ulice: Dworcowa od nr 1 do nr 13C, Marszałka Piłsudskiego od nr 45 do końca, Przy 
Wale, Szpitalna, Wały Jana Kazimierza od nr 2 do końca, Wjazdowa, Zaułek Rzeczny. 1 

3 Międzychód – ulice: Ignacego Daszyńskiego, Kardynała Wyszyńskiego. 1 

4 

Międzychód – ulice: Akacjowa, Bagienna, Brzoskwiniowa, Czereśniowa, Dębowa, Gruszkowa, 
Jadwigi Tymek, Kalinowa, Klonowa, Marii Konopnickiej, Adama Mickiewicza, Modrzewiowa, Morelowa, 
Na Ostrawy, Ogrodowa, Olchowa, Powstańców Wielkopolskich, Poznańska, Sadowa, Stanisława Pohla, 
Stanisława Wyspiańskiego, Jabłoniowa, Juliusza Słowackiego nr 8, Strzelecka, Śliwkowa, Świerkowa, 
Tadeusza Gintera, Wiśniowa, Zamkowa nr 2, Zielona, Zygmunta Gracza. 

1 

5 
Międzychód – ulice: 17 Stycznia od nr 1 do nr 20A i od nr 23 do nr 39 (nieparzyste), Andrzeja 
Chramca, Browarowa, Kościelna, Marszałka Piłsudskiego od nr 1 do nr 43, Mostowa, Sienna, Juliusza 
Słowackiego od nr 1 do nr 6 i nr 9 i 10, Szeroka, Usługowa, Wąska, Zamkowa nr 1. 

1 

6 

Międzychód – ulice: 17 Stycznia od nr 20b do nr 42 (parzyste), od nr 43 do nr 99C i od nr 101 do 
nr 105 (nieparzyste), 3 Maja, Garbarska, Garncarska, Jana Kilińskiego, Nadbrzeżna, Portowa od nr 1 
do nr 6A, Rynek, Rynkowa, Szkolna, Świętego Marcina, Oskara Tietza, Wały Jana Kazimierza od nr 1 
do nr 1E. 

1 

7 

Międzychód – ulice: 17 Stycznia od nr 100 do nr 106 (parzyste) i od nr 107 do końca, Bolesława 
Chrobrego od nr 1 do nr 7 i nr 9, Czynu 600-lecia, Drukarska, Gazownicza, Generała Sikorskiego od nr 
1 do nr 5, Wincentego Iczka, Nadjeziorna, Plac Kościuszki, Plac Rolny, Pocztowa, Portowa od nr 9 do 
końca, Rolna, Rybacka, Składowa, Sokoła, Spichrzowa, Sportowa, Strażacka, Wioślarska, Zewnętrzna. 

1 

8 Międzychód – ulice: Bolesława Chrobrego od nr 8 do nr 16 (parzyste) i od nr 17 do końca, Generała 
Sikorskiego od nr 15 do końca (nieparzyste), Krótka, Polna od nr 27 do końca, Stanisława Wigury. 1 

9 
Międzychód – ulice: Dworzec Letnisko, Generała Sikorskiego od nr 6 do nr 14 i od nr 16 do końca 
(parzyste), Józefa Kinala, Na Skarpie, Nowa, Polna od nr 1 do nr 25E, św. Jana Pawła II, Słoneczna, 
Teresy Remiszewskiej. 

1 

10 Miejscowości: Drzewce, Kamień, Kaplin, Mierzyn, Mierzynek, Mokrzec, Piłka, Przedlesie, Puszcza, 
Radgoszcz, Radusz, Sowia Góra, Zamyślin, Zatom Nowy, Zwierzyniec, Żmijowiec 1 

11 Miejscowość: Bielsko 1 
12 Miejscowości: Dzięcielin, Kolno, Popowo, Zatom Stary, Zielona Chojna 1 

13 Miejscowości: Dormowo, Gralewo, Kamionna, Kamionna-Folwark, Wiktorowo, Mnichy, Mniszki, 
Skrzydlewo, Tuczępy 1 

14 Miejscowości: Głażewo, Kaliska, Krzyżkówko, Lewice, Łowyń 1 
15 Miejscowości: Gorzycko Stare, Gorzyń, Muchocin, Muchocinek, Wielowieś 1 
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